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“ESTIC AL 
MILLOR 

MOMENT 
DE LA MEVA 

CARRERA”
La de Calella, 
jugadora del 
Casademont 
Zaragoza, va 

ajudar  la selecció 
espanyola a 

arribar als Jocs 
Olímpics de París
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D arrere d’un esportista d’elit, sigui home o dona, hi 
ha un ésser humà. Amb les seves ambicions, els 
seus sacrificis i les seves pors. Arribar al cim mai 
és fàcil i darrere hi ha anys de somnis, dedica-

ció i també frustracions. Un llarg camí que mai és el mateix 
per a tots... i no tots estan disposats a recórrer-lo. Un nivell 
d’exigència brutal que demanda una gran condició física... i al 
mateix temps una forta preparació mental.
Tots aquests ingredients resumeixen la carrera professional 
d’una jugadora de bàsquet de casa nostra, del Maresme, de 
Calella, formada a la UE Mataró que va ser campiona de Ca-
talunya, d’Espanya i d’Europa en categories inferiors i que en 
arribar al bàsquet professional va viure experiències agredol-
ces. Parlem de Mariona Ortiz que, als seus 32 anys acabats 
de complir, va arribar l’any passat per primera vegada a la se-
lecció espanyola absoluta després d’una gran temporada en 

el seu nou equip, el Casademont Zaragoza.
Un premi a la seva llarga carrera esportiva, amb més de ca-
torze anys jugant, alguns d’ells a Bèlgica, Polònia o Hongria, 
que ha tingut un fermall d’or: la Mariona va formar part de la 
selecció espanyola que va guanyar el bitllet per a estar en els 
Jocs Olímpics de París aquest estiu. És a dir, si la base cata-
lana continua brillant com ho està fent a Saragossa, és molt 
probable que pugui disputar els seus primers Jocs Olímpics.
Com queda demostrat amb Mariona Ortiz, la maduresa d’un 
esportista o el seu millor nivell no s’aconsegueix a una edat 
predeterminada. Cada esportista necessita el seu temps 
per assolir aquesta estabilitat mental que és tan important, 
o més, que la qualitat o les aptituds esportives. En qualse-
vol cas, és una gran satisfacció que la de Calella sigui avui 
una jugadora feliç, realitzada... i amb molts somnis encara per 
complir. París l’espera...
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Entrevista Toni Frieros
Fotos Casademont Zaragoza

A ls seus 32 anys, la base 
del Maresme viu una 
segona joventut i va 
ajudar Espanya a clas-

sificar-se per als Jocs Olímpics de 
París d’aquest estiu. Tota una vida 
dedicada al bàsquet... amb llums 
i ombres.

A Calella hi tens les teves arrels...
Calella i el Maresme són una part 
molt important de la meva vida, 
del meu paisatge vital. A Calella 
hi vaig néixer, hi vaig estudiar i va 
començar aquesta meravellosa 
història d’amor amb el bàsquet. El 
meu avi matern tenia una carnis-
seria a Calella, Can Vives, així que 
imagina’t si són coneguts al poble. 
Per la seva part, el meu pare, que 
és de Granada, va venir a treba-

llar a Canet, va conèixer la meva 
mare, que treballava a l’agència 
de viatges Tauro de Calella, i s’hi 
van quedar a viure. Així va comen-
çar ‘la meva història’.

Per què el bàsquet?
Tinc una germana quatre anys 
més gran que jo, la Marta. Estu-
diàvem a Lestonnac i ella feia 
bàsquet com a activitat extraes-
colar. Per qüestions de comoditat 
i logística familiar, a mi també em 
van apuntar al CB Calella quan te-
nia quatre anys.

Expliquen a Calella que vas co-
mençar a destacar molt aviat...
És veritat, segurament perquè 
sent Mini ja jugava en una catego-
ria superior i fins i tot vaig jugar en 
alguns equips mixtos, amb nois 
més grans que jo. Va arribar un 
moment en què si volia progres-

sar havia de fer un salt de qualitat 
i aquesta va ser la raó per la qual 
vaig fitxar per la UE Mataró. Això 
va comportar uns certs sacrificis 
familiars, ja que entrenava pràcti-
cament cada dia al Pavelló Josep 
Mora, així que els meus pares van 
decidir que estudiés al Col·legi 
Valldemia de Mataró, que estava 
prop del Mora. Em deixaven al col-
legi al matí i a la tarda em recollien 
després de l’entrenament.

Una etapa molt important en la 
teva vida la que vas passar a la 
UE Mataró...
Molt important, efectivament, fins 
i tot diria que clau, perquè a Ma-
taró vaig viure una etapa formati-
va primer, i competitiva després, 
meravellosa. I a més, vaig tenir 
la gran sort de coincidir amb una 
generació de grans jugadores i 
grans amigues, com Rosó Buch, 

MARIONA 
ORTIZ

LA SEGONA 
JOVENTUT DE

“Estic en 
el millor 
moment 

de la meva 
carrera” 

La de Calella fa catorze anys que està a l’elit del bàsquet. 
Formada al planter del CB Calella i sobretot de la UE Mataró, 

va ser campiona d’Europa amb Espanya en categories inferiors. 
Després d’un llarg periple per equips espanyols i europeus, ara 

està rendint a un gran nivell en el Casademont Zaragoza,  
que li ha servit per debutar a la selecció absoluta 

ENTREVISTA
PORTADA

“Quan més enfonsada 
estava, va arribar 

la trucada del 
Casademont Zaragoza. 

S’han portat molt 
bé amb mi i aquí he 

recuperat l’estabilitat 
que em feia falta” 
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Marta Solé, Aroa Illa... Pensa que 
van començar juntes en Mini i van 
arribar al primer equip, a Lliga 
Femenina 2. Jo vaig debutar sent 
encara júnior. A més...

Sí...
Vaig gaudir moltíssim. Crec que 
vam guanyar el campionat de Ca-
talunya de totes les categories i 
molts d’Espanya, infantil, cadet, 
júnior... Teníem un gran equip. 
Anys inoblidables, una etapa molt 
bonica. Teníem un gran president, 
magnífics entrenadors... La UE 
Mataró sempre ha treballat molt 
bé el planter.

A més, tu particularment vola-
ves molt alt. Eres peça clau en 
totes les seleccions nacionals 
de categories inferiors...
També vaig tenir la sort de coinci-
dir en la selecció espanyola amb 
una gran generació de jugadores. 
Vam guanyar l’Europeu sub-16 i el 
sub-18 i també el sub-20 a Sèrbia 
el 2012, on em van triar com a mi-
llor base del campionat.

En aquell moment ja no estaves 
a la UE Mataró... Vas volar a l’Uni 
Girona primer i al Zamarat de 
Zamora després.
Vaig fitxar per l’Uni en la tempo-
rada 2010-11, amb divuit anys. Va 
ser una decisió molt difícil, per-
què deixar la UE Mataró era do-
lorós. No obstant això, havia de 
continuar progressant. Vaig tenir 
diferents opcions, com acceptar 
una beca per a jugar als Estats 
Units. Al final l’Uni Girona estava 
al costat de casa i també podia 
jugar en la màxima categoria del 
bàsquet espanyol.

Dos anys més a Zamora i fitxes 
per un dels grans equips de la 
lliga espanyola, l’Avenida Sala-
manca...
Aquesta època de la meva vida 

“Haver arribat a la 
selecció espanyola 
absoluta amb 31 
anys ha estat una 
sorpresa. Tant 
de bo pugui anar 
als Jocs Olímpics 
de París. Seria un 
somni, un premi a 
la meva trajectòria 
esportiva” 

va suposar un canvi brutal per a 
mi. Deixar casa meva, la família, 
viure sola, gestionar el meu sala-
ri... Una creu que és prou madura 
per afrontar tot això sola i al final 
t’adones que estàs equivocada. 
La meva etapa a Salamanca va 
ser molt dura a nivell emocional, 
em va deixar molt tocada, van 
ser moments de molta solitud. A 
més, s’hi va sumar un nivell d’exi-
gència a nivell esportiu brutal 
i vaig col·lapsar. Ara, amb el pas 
del temps, crec que la meva eta-
pa a Salamanca va arribar mas-
sa aviat. Hauria necessitat a algú 
que m’acompanyés en tot aquest 
procés.

Vas arribar a pensar a deixar el 
bàsquet?
Sí, em trobava malament i neces-
sitava temps i espai per a mi ma-
teixa, per ser jo mateixa, per ser 
feliç, per retrobar-me. Era deixar 
el bàsquet o anar-me’n d’Espanya. 
Així que vaig optar pel segon...

Polònia, Bèlgica, Hongria...
Els tres anys que vaig passar a 
Bèlgica van ser molt importants 
perquè em va ajudar a curar-me, 
a ser jo mateixa. Vaig gaudir molt 
del bàsquet i de la ciutat, també a 
nivell personal vaig ser molt feliç 
i això va fer que em sentís prepa-
rada per tornar a jugar a Espanya 
cinc anys després.

Vas triar Estudiantes...
Van mostrar molt d’interès per fit-
xar-me i vaig signar per dos anys, 
però al final les coses van sortir 
malament. No em van diagnosti-
car bé una lesió del tendó rotulià 
del genoll dret i per a jugar havia 

d’anar ‘empastillada’. L’endemà no 
podia ni caminar. Van ser mesos 
molt fotuts. Li vaig arribar a dir al 
meu agent que no volia saber res 
del bàsquet, que ho deixava.

...I?
I coses de la vida, quan més en-
fonsada estava, va arribar la tru-
cada del Casademont Zaragoza. 
Els vaig dir la veritat, com esta-

va el meu genoll i com estava jo 
anímicament. Em va encantar la 
sensibilitat que van mostrar i la 
proposta que em van fer: “Vina 
amb nosaltres, ho proves i si al 
setembre creus que no podem 
continuar junts, sense cap com-
promís, ho deixes”. Aquesta vàl-
vula d’escapament em va donar 
assossec i veure com es van bol-
car amb mi per millorar de la lesió 

“Ara, amb el pas del 
temps, crec que la meva 

etapa a Salamanca va 
arribar massa aviat. Van 
ser uns anys molt durs 

en els quals fins i tot 
vaig pensar a deixar 

el bàsquet” 

AJUNTAMENT DE
CALELLA

 www.calella.cat
 937 663 030

“Vaig començar a jugar a bàsquet al CB Calella 
perquè la meva germana també hi jugava i va ser 
a la UE Mataró on vaig viure una etapa formativa 

inoblidable fins a arribar al primer equip” 
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va ser essencial. S’han portat molt 
bé amb mi, els estic molt agraïda.

Podem dir que a Saragossa ha 
‘renascut’ Mariona Ortiz? Al cap 
de pocs mesos de ser allà, sor-
presa!, et crida la selecció es-
panyola...
Sí que va ser una sorpresa, la 
veritat, perquè des de la selec-
ció sub-20, feia més de 10 anys 
que no anava amb Espanya. Vaig 
pensar que aquest tren ja havia 
passat per a mi perquè no puc 
enganyar-me, Espanya ha tingut 
grans bases en els últims temps: 
Laia Palau, Anna Cruz, Sílvia Do-
mínguez, Núria Martínez...

Vas jugar dos partits del Pre-
europeu l’any passat, però des-
prés no vas ser convocada per 
aquest campionat. Decebuda?
En absolut. Anar a la selecció, 
suma. No anar-hi, no resta. Una 
de les coses que ha d’acceptar 
un esportista d’elit és que a ulls 
d’un entrenador o seleccionador 
pot pensar que hi ha algú que és 
millor que tu. Aquesta accepta-
ció és molt important per a la teva 
pau mental.

Aquesta temporada estàs ju-
gant a un gran nivell a Saragos-
sa i el seleccionador t’ha tornat 
a cridar per als dos partits del 
preolímpic, on has tingut molts 
minuts...
Sí, molt feliç de poder posar el 
meu granet de sorra per aconse-
guir un objectiu tan important per 
al bàsquet i l’esport espanyol com 
és estar en uns Jocs Olímpics.

Imagino que et faria una enor-
me il·lusió estar a París aquest 
estiu...
És clar! Seria un orgull, una cosa 
increïble com a esportista poder 
formar part d’una experiència 
única en els Jocs Olímpics de Pa-
rís, un somni... Tant de bo tingui 
l’oportunitat d’anar-hi.

“Necessitava retrobar-
me a mi mateixa, sanar, 
recuperar la meva salut 

mental, per això vaig 
marxar cinc anys fora 

d’Espanya” 

Ho veuries com una recompen-
sa als teus 14 anys en el bàsquet 
professional?
D’alguna manera sí, seria molt bo-
nic, un orgull.

Estàs en el millor moment de la 
teva carrera esportiva?
Sens dubte. Algú dirà que, a la 
meva edat, trenta-dos anys, és 
normal que ho digui, però és que 
la maduresa no té una edat fixa, 

és un procés molt llarg. També 
m’ajuda molt a aquesta pau men-
tal que tinc ara el fet que el meu 
club m’ajuda molt, la meva pare-
lla també, i tot això fa que ara ma-
teix gaudeixi d’una estabilitat que 
abans no tenia.

Ets una base experimentada. 
Què destaques més del teu joc? 
Ets una líder nata...
Sempre procuro donar el millor 

de mi mateixa a la pista, triar bé la 
jugada, trobar la millor opció per 
a les meves companyes...

En què hauries de millorar?
A acceptar millor l’error. Fallar el tir 
em pesa molt. És una cosa super-
mental.

Vam començar per Calella i 
acabem amb Calella. Les teves 
arrels...
Sempre que puc baixo a veure 
als meus pares i a la meva famí-
lia al poble, malgrat que ja és una 
ciutat... Una gran part de les va-
cances de l’estiu les passo amb 
ells. M’encanta Calella, el Mares-
me... Anar a la platja, llegir, perquè 
sempre he estat una devoradora 
de llibres, em relaxa molt. Aques-
ta tranquil·litat que em dona la 
meva família, estar a Calella, em 
fa falta per recarregar les piles.

Calella t’ha triat millor esportis-
ta del 2023...
Molt agraïda a l’ajuntament i als 
qui van votar per mi. Em fa mol-
ta il·lusió ser reconeguda a casa 
meva, on va començar tot.

La llegenda continua. Tant de 
bo que sigui als JJOO de París...

La temporada passada va guanyar la Copa de 
la Reina amb el Casademont Zaragoza

La temporada 2020-2021 va estar a la Lliga 
hongaresa, al VBW CEKK Cegled

Després de cinc anys jugant a l’estranger, va 
tornar fa dos anys per jugar a l’Estudiantes

Mariona va jugar tres temporades al Club 
Baloncesto Avenida de Salamanca

“M’ha fet molt feliç ser escollida millor esportista 
de Calella 2023. Estic molt unida a Calella i al 
Maresme, perquè és on tinc les meves arrels” 
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FEMINISTA
TU!

diba.cat/diadones

La Diputació de Barcelona i els ajuntaments treballem per una 
igualtat real: igualtat de tracte, mateixos drets i mateixes oportunitats.
Som moltes, diverses i totes feministes.
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Entrevista Toni Frieros
Fotos Pep Morata

N o en té prou amb Pine-
da de Mar?
(Riu) Penso que formar 
part de la Diputació es 

complementa molt bé amb la 
meva feina, em dona una visió 
molt més àmplia que la del muni-
cipi, sense perdre la idea de pro-
ximitat. Als que ja fa temps que 
estem en política ens mou am-
pliar els horitzons. Per a mi és un 
luxe poder estar a la Diputació de 
Barcelona perquè és una institu-
ció amb molts recursos i que ens 
permet treballar de valent per a 
la promoció de l’esport a tota la 
província.

Per què està a Esports i no a un 
altre Departament?
La presidenta em va permetre 
triar entre tres opcions i la carte-
ra d’Esports és la que més em va 
motivar, perquè penso que l’es-
port té un potencial transforma-
dor enorme tant a nivell individual 
com a nivell de societat. Ja a Pine-

la Diputació?
Treballo estretament amb David 
Escudé, el president de l’Àrea 
d’Esports. La meva feina consis-
teix a estar en contacte directe 
amb els ajuntaments de la provín-
cia (que són ni més ni menys que 
311) i recollir propostes, conèixer 
les realitats de cada ajuntament i 
treballar per ells. En cinc mesos ja 
hem fet més de 100 visites i parti-
cipacions en esdeveniments. Em 
sembla que aquesta és la manera 
de fer les coses: ser proactiu i no 
esperar que els ajuntaments de-
manin, sinó estar allà per ells des 
del principi i veure-ho tot des de 
la proximitat que, per altra banda, 
he aplicat durant molts anys des 
de l’alcaldia de Pineda de Mar.

Quina valoració fa,  doncs, 
d’aquests primers mesos?
Molt positiva, estem en un mo-
ment molt dolç. D’una banda, 
arran de les primeres visites els 
ajuntaments de tot Barcelona 
estan veient que poden comptar 
amb nosaltres. D’altra banda, la 
Presidència de la Diputació de 

El Maresme té una bona notícia en matèria esportiva. L’ alcalde de Pineda de Mar, Xavier 
Amor, que va per la cinquena legislatura en el càrrec, la quarta amb majoria absoluta, 

és el nou diputat adjunt de l’Àrea d’Esports i de l’Activitat Física de la Diputació de 
Barcelona. Un càrrec del qual, sens dubte, es beneficiarà la nostra comarca

“Formar part de 
la Diputació es 

complementa molt 
bé amb la meva feina 

d’alcalde perquè 
em dona una visió 

molt més àmplia del 
municipi, sense perdre 
la idea de proximitat”

da sempre hem invertit perquè la 
gent faci esport, no només pels 
seus beneficis individuals, sinó 
perquè és capaç de transformar 
realitats. 

A què es refereix?
El que m’apassiona de Can 
Xaubet, l’anella esportiva de 
Pineda de Mar, és que tota perso-
na que hi entra, després surt mi-
llor del que hi ha entrat. Més feliç, 
més positiva... La pràctica espor-
tiva li canvia la vida a la gent cap 
a millor i això després també es 

reflecteix en les relacions socials. 
L’esport, sens dubte, és un pilar de 
la salut global.

Posem-ho en números...
Segons les dades disponibles, a 
la província de Barcelona hi ha 
uns 6.500 equipaments públics 
de tota mena, dels quals 4.500 
són exclusivament esportius. És 
una xarxa importantíssima i dona 
fe de la presència positiva de l’es-
port en la vida de les persones.

En què consisteix la seva feina a 

XAVIER 
AMOR
“AL MARESME 
SOM UNS 
PRIVILEGIATS”

ALCALDE DE PINEDA DE MAR
Diputat adjunt de l’Àrea d’Esports i 
de l’Activitat Física de la Diputació 
de Barcelona

ENTREVISTA
PERSONATGES
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Barcelona ha fet una aposta molt 
forta per l’esport que penso que 
s’està notant de forma positiva.

Com?
Anteriorment, l’Àrea d’Esports 
era adjunta a Educació i Joven-
tut, però ara ens hem convertit en 
un departament independent, de 
manera que podem dur a terme 
més i millors accions específi-
ques en favor de l’esport. A més, el 
pressupost de l’Àrea d’Esports ha 
crescut un 18%. Tot plegat fa que 
puguem dur a terme una feina de 
gran qualitat i oferir més recursos 
als municipis. Per exemple, hem 
desenvolupat una línia d’ajuts que 
té tres potes: ajuts tècnics, ajuts 
econòmics i ajuts de material.

Quin pressupost total té l’Àrea 
d’Esports?
És de 8,5 milions d’euros anuals, 
més algunes partides del Pla Ge-
neral d’Inversió de tota la Diputa-
ció que intentarem que arribin als 
municipis per la millora de les in-
fraestructures esportives que ho 
requereixin per envelliment, per 
assolir el compliment de noves 
normatives o fins i tot per millores 
en eficiència energètica. També 
estem fent una forta aporta arran 
de la pandèmia per l’esport a l’ex-
terior i la campanya Dones i Esport, 
que dotem amb 750.000 euros.

Quina és la posició de l’Àrea d’Es-
ports quant als grans esdeveni-
ments esportius a Barcelona?
Intentem que la ciutadania es 
pugui fer seus els grans esdeve-
niments esportius. És genial te-
nir grans esdeveniments com la 
volta a Catalunya o la Copa Amè-
rica de vela, però creiem que és 
clau que les entitats esportives 
locals n’estiguin informades i pu-
guin participar de l’organització 
d’aquests grans esdeveniments, 
per tal que no quedin com a esde-
veniments aïllats de la gran mas-
sa esportiva de la província de 
Barcelona. També és important, i 
així ho fem, calcular l’impacte que 
aquests esdeveniments tenen en 
materia de desenvolupament 
econòmic  per la província.

I com ho podem aconseguir?
Una de les mesures que estem 
duent a terme, coincidint amb la 
Copa Amèrica de vela, és convi-
dar els nens de quart de primà-
ria de les escoles de la província 
a una sessió teòrica i una sessió 
pràctica de vela, de forma gra-
tuïta. D’aquesta manera poden 
experimentar el món de la vela a 
la vegada que reben informació 
sobre aquesta competició. Així, 
aconseguim connectar un es-
deveniment d’alt nivell amb els 
nostres joves. Intentem trencar 
esquemes i que un esport com la 
vela, que es pot considerar elitis-
ta, arribi a tothom.

Parlem de la nostra comarca... 
amb quants municipis del Ma-
resme s’ha reunit en aquests 
mesos?
Amb més de 10 municipis. Aviat 
acabarem fent la comarca sen-
cera. He de dir que al Maresme 

tenim moltes oportunitats que 
altres comarques no tenen...

Expliqui’s...
Es tracta del fet que tenim una 
gran diversitat per a la pràctica 
esportiva gràcies a com és ge-
ogràficament el nostre territori. 
Tenim el mar a prop, la muntanya 
a prop, una gran quantitat d’in-
fraestructura pública de qualitat, 
passeigs marítims... A més del be-
nigne clima que tenim. Som uns 
autèntics privilegiats.

El Maresme és una comarca es-
portiva per naturalesa.
Així és i tampoc no podem oblidar 
la gran tasca dels ajuntaments en 
promocionar l’esport. A més, te-
nim grans capitals esportius, com 
seria el cas de Calella amb l’Iron-
man. Tenim grans esdeveniments 
esportius cada any i a la vegada 
la població practica molt esport.

A vegades, com a crítica, podrí-
em dir que al Maresme no anem 
tots a una...
És cert, hem perdut oportunitats 
precisament per no anar plegats. 
Especialment pel que fa a grans 
infraestructures. Efectivament, 
és una autocrítica que hem de fer 
tots els ajuntaments del Mares-
me. A la gent no li importen els 
límits municipals quan, per exem-
ple, surt a passejar o a córrer, i als 
ajuntaments ens hauria de pas-
sar el mateix. Si Pineda organitza 
un gran esdeveniment, Calella i 
Santa Susanna se’n beneficiaran. 
O si ho fa Mataró, tot el Maresme 
se’n beneficiarà. A tots ens agrada 
entregar la copa, sortir a la foto i 
que el protagonista sigui el nos-
tre municipi, però no és la manera 
més beneficiosa per a tots.

Les instal·lacions esportives de 
la comarca, en alguns casos, es 
troben tensionades...
Bendito problema! És cert que 
l’ús tan intens que tenim al Ma-
resme de les instal·lacions es-
portives provoca que les entitats 
estiguin tensionades i en molts 
casos s’hagi de fer malabars per 
poder encaixar horaris i enca-
bir-hi a tothom que vol fer esport. 
Més enllà de solucions evidents 
com serien l’ampliació, millora o 
construcció d’equipament públic, 
que sens dubte les estem treba-
llant perquè són necessàries, a 
Pineda hem adoptat també solu-
cions creatives.

De què tracta?
Hem convertit zones del municipi 
que estaven en desús, i que fins 
i tot generaven una sensació de 
certa inseguretat, i les hem con-
vertit en equipament esportiu 
públic de tota mena. Un camp de 
futbol sala, una pista de bàsquet, 
un skatepark... Creiem que l’ur-
banisme ha de tenir una mirada 
esportiva.

Li han fet arribar els clubs nàu-
tics la gran problemàtica que hi 
ha amb la Llei de Costes?
Sí, el problema és que cal aclarir 
moltes coses i lamentablement 
l’esport nàutic, que és històric a 
la nostra comarca, se n’està res-
sentint molt. 

Què cal aclarir?
Cal aclarir qui és l’interlocutor que 
gestiona la costa, com protegim 
el litoral, quins usos li podem 
donar... Hem de saber assolir un 
equilibri entre la protecció i ges-
tió del medi natural, i el fet que 
el Maresme és una comarca amb 
tradició esportiva marítima i, no 
ho oblidem, turística. El que no 
podem fer és sobreviure a base 
de solucions esporàdiques se-
gons la temporada de l’any, sinó 
que hem de seure seriosament 
i fer un estudi a llarg termini so-
bre com podem fer sostenible i 
raonable ambientalment l’activi-
tat marítima d’una comarca com 
el Maresme, que viu de cara al 
mar. No podem destrossar el lito-
ral, però tampoc podem donar-li 
l’esquena.

Claríssim...
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U n segle i quart de vida. 
Generacions unides 
per una filosofia i un 
estil de vida que han 

perdurat a través del temps. Un 
temps on s’han viscut guerres, 
dictadures, pandèmies, dolo-
roses pèrdues humanes, però 
també moments de gran felici-
tat amb un denominador comú: 
la passió per la muntanya i tot 
el que és capaç de donar-nos a 
canvi. Per això, parlar de l’Agru-
pació Científico-Excursionista de 
Mataró, coneguda per tots com 
‘l’AGRUPI’ o ‘els científics’, és par-
lar d’un club extraordinari, histò-
ric i únic al Maresme, fundat l’11 
de maig de 1898. Actualment, és 
la segona entitat excursionista 
més antiga d’Espanya amb 125 
anys a l’esquena.
Com diu al seu full de presen-
tació, l’Agrupació Científico-Ex-
cursionista és una entitat privada 

sense ànim de lucre fundada l’any 
1898 amb la voluntat de dur a ter-
me activitats culturals relaciona-
des amb l’esport, l’excursionisme, 
l’estudi, la protecció i la difusió del 
patrimoni natural, així com el co-
neixement i defensa del patrimo-

ni cultural i de la llengua catalana. 
L’AGRUPE té com a principals ob-
jectius el foment, el desenvolu-
pament i la pràctica continuada 
de l’excursionisme, amb l’orga-
nització de diverses rutes, excur-
sions, curses i marxes, així com 
cursos d’escalada, espeleologia i 
barranquisme. Però no solament 

tats que l’entitat organitza i pre-
para cada any”. Huertos, que va 
arribar a la presidència el maig de 
l’any passat, és al mateix temps 
vicepresident tercer de la FEEC 
(Federació d’Entitats Excursionis-
tes de Catalunya) i es congratula 
del fet que  a “l’AGRUPE estem 
vivint un moment molt dolç per-
què ara mateix gaudim d’una se-
gona joventut gràcies al relleu 
generacional que hem experi-
mentat. Hi ha una junta directiva 
molt dinàmica, amb gran il·lusió, 
que dedica moltes hores a una 
tasca que és absolutament vo-
cacional.”
L’Agrupació està creixent en 
nombre de socis (més de 300) i 
des de l’any 2007, la seu de l’Agru-
pació està situada al passatge del 
Pou d’Avall, al nucli antic de Mata-
ró, just al costat de la Baixada de 
les Escaletes. Es tracta d’un espai 
que consta d’un baix de 47 metres 

això, sinó també la promoció d’ac-
tuacions que fomentin actituds 
respectuoses amb la natura i de 
defensa del patrimoni natural a 
través de l’estímul d’activitats 
culturals relacionades amb l’es-
port, l’excursionisme, l’estudi, la 

protecció i la difusió del patrimoni 
natural, així com el coneixement 
i defensa del patrimoni cultural i 
de la llengua catalana.                                                                                          
Com afirma l’actual president de 
l’entitat, Joan Huertos: “L’aproxi-
mació de la muntanya i la natu-
ra als nostres ciutadans, és l’eix 
vertebrador de totes les activi-

REPORTATGE
MUNTANYISME

És la segona entitat excursionista més antiga 
d’Espanya i va néixer amb voluntat de dur a terme 

activitats culturals relacionades amb l’esport, 
l’excursionisme, l’estudi, la protecció i la difusió 

del patrimoni natural

UN JOVE DE 125 ANYS DE VIDA
AGRUPACIÓ CIENTÍFICO-EXCURSIONISTA DE MATARÓ
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L’històric Toni Sors, amb l’ampolla de cava, desprès d’haver fer el 
cim al Chomolungma (Everest, 8.848 m) el 28 d’agost de 1985

La tràgica expedició al Lhotse Shar setembre de 1987. Toni Sors Ser-
gi Escalera, Francesc Porras i Antonio Quiñones van perdre la vida.

Fa més de 50 anys que l’Agrupació és tota una referència a 
Espanya en el món de l’espeleologia

L’escalada amb corda és una de 
les activitats més destacades

quadrats i d’una planta subterrà-
nia de 182 metres on s’imparteixen 
classes, es projecten pel·lícules i 
fins i tot hi ha un boulder amb pre-
ses, ideal per practicar l’escalada, 
i que està a disposició de tots els 
socis. Al costat del bar, l’entitat hi 
té l’arxiu i biblioteca, on podem 
trobar tot de documents relaci-
onats amb els 125 anys d’història 
de l’Agrupació, com també pu-
blicacions i l’arxiu de tots els nú-
meros del Cingles, la revista que 
l’entitat edita des de 1969.
“Fem moltes activitats, moltes 
sortides cada cap de setmana i 
podem dir que estem més vius 
i en forma que mai”, assevera el 
president. Una de les seccions 
més potents és la d’espeleolo-
gia. Des de 1990, ininterrompu-
dament, la secció porta a terme 
campanyes anuals d’exploració 
al sistema càntabre de l’Alto 
del Tejuelo, on s’han descobert 
i explorat desenes de cavitats i 
s’han topografiat milers de me-
tres de galeries.

Als integrants de l’agrupació se’ls 
coneix com ‘els científics’ des de 
començaments del segle XX. Una 
de les primeres activitats dels 
seus socis era aprofitar els seus 
passejos i sortides a la muntanya 
per descobrir jaciments arqueo-
lògics. Al llarg dels seus anys de 

vida han trobat innombrables 
peces de gran valor, sobretot al 
Maresme i al Vallès, col·leccions 
que estan custodiades al Museu 
Arqueològic de Mataró.
Òbviament, l’escalada és el gran 
pilar de l’Associació, on fa més 
de 50 anys que es duen a terme 
cursos d’iniciació. Podríem per-

dre el compte de les expedici-
ons realitzades i les muntanyes 
escalades (els Alps, Groenlàndia, 
els Andes, les Rocalloses, l’Atles, 
el Kilimanjaro…). No obstant això, 
no podem passar per alt l’expe-
dició protagonitzada per l’històric 
Antoni Sors, soci de l’Agrupació, 

que va ser un dels tres alpinistes 
catalans (amb Òscar Cadiach i 
Carles Vallès) que ascendiren al 
Chomolungma (Everest, 8.848 
m) el 28 d’agost de 1985. Tots tres 
van portar la bandera catalana al 
sostre del món i va ser quan van 
pronunciar la famosa frase “Hem 
fet el cim!”
Desgraciadament, el 27 de se-
tembre de 1987, Toni Sors i tres 
membres més de l’Associació, 
Sergi Escalera, Francesc Porras i 
Antonio Quiñones van perdre la 
vida per culpa d’una allau de neu 
quan intentaven coronar el Lhot-
se Shar (8.382 m). Una tragèdia 
que va colpejar el club i a tota la 
família de l’alpinisme, igual que 
el 1981 amb Enric Pujol  al Broad 
Peak (8.048 m), el 1991 Manu Ba-
diola al Makalú (8.463 m) o Mano-
lo Hernández.
A la memòria de tots ells, i també 
a la de milers de persones que 
han posat el seu granet de sor-

JOAN HUERTOS 
President

“Estem vivint un 
moment molt dolç 

perquè gaudim d’una 
segona joventut 
gràcies al relleu 

generacional que 
hem experimentat”

AJUNTAMENT DE
MATARÓ

 www.mataro.cat
 937 582 100

Té com a principals objectius el foment, el 
desenvolupament i la pràctica continuada de 

l’excursionisme, amb l’organització de diverses 
rutes, excursions, curses i marxes, així com cursos 

d’escalada, espeleologia i barranquisme

ra en l’extraordinària i centenària 
història de l’Agrupació Científi-
co-Excursionista de Mataró, va 
dedicat aquest reportatge.
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L a història del Club Bàs-
quet Palafolls no podria 
entendre’s, tant el seu 
passat, com el present i 

el futur, sense la vinculació en el 
temps, com un fil transversal in-
visible, d’homes compromesos 
amb aquest esport i amb el seu 
poble. Ells han estat, i són, els 

protagonistes d’aquests quaran-
ta anys d’història d’un club on sa-
ben molt bé que cal picar pedra 
cada dia per subsistir. Va haver-hi 
moments d’esplendor i també de 
dificultat en què el CB Palafolls va 
poder desaparèixer. I van ser pre-
cisament ells els que ho van evitar.

REPORTATGE
BÀSQUET

Fundat oficialment el 
1984, el club ha estat 
i és un gran exemple 

de perseverança i 
esforç per mantenir 

i promocionar el 
bàsquet al poble

40 ANYS DEL CB PALAFOLLS,  
40 ANYS D’ESFORÇ

La primera pedra sobre la qual 
es va edificar el CB Palafolls la va 
posar l’històric Josep María Tur-
ró, jugador del CB Malgrat que a 
finals dels anys setanta (tempo-
rada 1978-1979) es va instal·lar a 
viure a Palafolls. Turró va ser el 
primer president de l’entitat i grà-
cies a la seva passió per aquest 
esport va aconseguir muntar el 
primer equip de jugadors sèniors 
del poble. Després va formar al-
tres equips que competien en les 
lligues de la federació catalana.
No va ser fins al 1984 quan la Ge-
neralitat de Catalunya va obligar 
totes les entitats esportives del 
país a registrar-se i presentar els 
seus estatuts. Aquí va néixer ofici-
alment el CB Palafolls. En aquella 
època ja feia diversos anys que 
estava vinculat al club un altre 
home històric: Francisco ‘Ciscu’ 
Arniges, entrenador, delegat, 
president... Havia estat jugador 
del Blanes i se’n va anar a viure 
a Palafolls després de casar-se. 
Avui dia, encara continua regen-

Ibán Bascón, al centre de la fotografia, és l’actual president 
del club, acompanyat d’Àlex Sacristán (secretari), Maxi 

Sánchez (vocal) i Aitor Morillas (coordinador)

tant l’oficina de loteries del poble, 
on és un home molt estimat: “A 
finals dels vuitanta ja teníem tres 
o quatre equips competint i fins i 
tot vam arribar a pujar de catego-
ria un any”, diu amb emoció, al-
hora que recorda que “en aquella 
època entrenàvem i jugàvem a 
la pista exterior, a l’aire lliure, així 

que sempre ‘resàvem’ perquè no 
plogués”. Ell i la seva esposa Fina, 
que feia les tasques de secretària 
del club, han estat durant molts 
anys el cor del CB Palafolls.
‘Ciscu’ va deixar el club als vol-
tants de l’any 2012, així que va 
tenir la satisfacció de veure com 
el seu benvolgut club ja podia 

“PETITS, PERÒ VALENTS”

EL CAFÈ SUB 21

CADET A

EL CAFÈ SÈNIOR A

CADET B

SÈNIOR B

PREMINI
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gaudir del nou pavelló cobert, el 
Palauet, una de les joies arqui-
tectòniques no solament de Pa-
lafolls, sinó també del Maresme. 
Arniges va ser entrenador de Fe-
lip Martínez Quintana i Jordi Roca, 
dos històrics del club, ja que van 
entrar sent uns nens i encara ju-
guen en el Sènior B, integrat per 
veterans.
Felip Martínez, molt conegut a 
Palafolls perquè és on exerceix 
de massatgista, explica que “vaig 
començar a jugar a bàsquet amb 
dotze anys... i fins avui”. Recorda 
que el club va fer un gir molt posi-
tiu “amb l’arribada de Zelko Kulic, 
un entrenador iugoslau que tenia 
a Palafolls la seva residència d’es-
tiu. Va començar a entrenar-nos 
un dia, va continuar portant les 
regnes del club i en pocs anys va 
arribar a tenir molts equips i de 
molt bon nivell. També va ser molt 
important Jordi Batlle, entrena-
dor del sènior masculí, del femení 
i de diferents equips formatius”. 

Quan Kulic va abandonar el CB 
Palafolls va haver-hi un buit que 
van omplir Willy Janbou i Jordi 
Batlle primer i després el mateix 
Felip Martínez, que va exercir de 
president uns anys fins que va ce-
dir les regnes del club a Ibán Bas-
cón. Transportista de professió, 
l’Ibán, que havia jugat a bàsquet 
a Badalona, va apuntar el seu fill 
al club quan se’n va anar a viure 
a Palafolls. Primer va exercir de 
pare, després de delegat quan li 
van demanar, va entrar a la junta 
com a vocal... i des de la tempora-
da 2020-21 n’és el president.
Al costat de l’Ibán hi ha Alex Sa-
cristán com a secretari, Ricard 
Villarroya com a tresorer i Maxi 
Sánchez Ortega com a vocal: “Ara 
mateix tenim sis equips i hem co-
mençat una campanya als col·le-
gis de Palafolls per atreure més 
nens i nenes. De fet, un dels nos-

tres objectius és crear una línia 
d’equips femenins, com ja teníem 
al començament d’aquest segle 
amb alguns equips”. L’actual co-
ordinador és Aitor Morillas.
Un equip sub-21, dos sèniors pa-
trocinats per El Cafè de Palafo-
lls (un d’ells veterà), un premini, 
dos cadets i l’Escoleta amb dot-
ze nens. En total, unes vuitanta 
llicències. Aquesta és la realitat 
actual del CB Palafolls: “Un altre 
dels propòsits per als pròxims 
anys és tenir equip aleví i infantil, 
és a dir, tenir totes les categori-
es cobertes per garantir l’ascens 
dels jugadors i que no hagin de 
marxar. Estem treballant bé des 
de la base i ara mateix el club és 
molt diferent de quan el vam aga-
far fa dos anys. El nostre premini, 
per exemple, està invicte a la seva 
lliga”, explica amb orgull l’Ibán. Per 
aconseguir aquesta implicació 
també fan activitats vinculades al 
bàsquet, com el torneig 3x3 que 
es va celebrar el passat estiu al 
Palauet i que va ser tot un èxit.
L’Ibán afirma que els diferents co-
ordinadors que ha tingut el club 
al llarg d’aquests anys han estat 
essencials per la supervivència 
del club i la formació de juga-
dors i entrenadors: “Recordo amb 

molt d’afecte Maxi Sánchez quan 
jo vaig arribar al club amb el meu 
fill i després també les etapes de 
Pere Salamo i Cristóbal Roa, tots 
ells grans tècnics”.
El president i la seva junta treba-
llen perquè a Palafolls sentin el 
club de bàsquet com una cosa 
seva, que forma part del seu pai-
satge: “Per això un dels nostres 
eslògans és ‘Tots som CB Pala-
folls’”. En tenen un altre: “Petits, 
però valents”. Així és, només uns 
valents i entusiastes amants del 
bàsquet podrien haver arribat fins 
aquí després de 40 anys. Enho-
rabona a tots!

Actualment té sis 
equips (una vuitantena 

de llicències) i una 
Escoleta. Entrenen 
i juguen al Palauet, 

una de les joies 
arquitectòniques  

del Maresme

FOTOS HISTÒRIQUES

L’Escola Una dotzena de nens i nenes són avui dia la gran aposta 
d’una entitat que mira el futur amb optimisme

Zelko Kulic, clau en la història del CB Palafolls

J.M. Turró, primer president i entrenador, a la dreta

‘Ciscu’ Arniges, primer per l’esquerra, un mite del club

Jordi Batlle, a l’esquerra, entrenador inoblidable

Jordi Roca i Felip Martínez, 
tota la vida al CB Palafolls

AJUNTAMENT DE
PALAFOLLS

 www.palafolls.cat 
 937 620 043
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NOTÍCIES
FUTBOL

ACORD HISTÒRIC

CD MALGRAT  I 
CE OLÍMPIC MALGRAT 
uneixen els seus destins

E ls presidents César Ran-
dos i Josep Maria Cana-
dell es van reunir amb 
l’alcaldessa, Sònia Viño-

las, i el regidor d’Esports, Miquel 
Àngel Ruiz, per comunicar-los 
de forma oficial una decisió que 
portava molt de temps ‘cui-
nant-se’ i que era un vell anhel 
de molts dels aficionats al futbol 
de la localitat.
Abans de reunir-se amb els re-
presentants del consistori, els dos 
clubs van emetre un comunicat 
conjunt per anunciar la voluntat 
d’unir esforços i “fer un club més 
gran anant tots a una i amb el 
mateix objectiu”. “Ho fem amb 
molta il·lusió i moltíssimes ga-
nes, sempre tenint en compte i 
sent prioritat aquest esport i la il-
lusió de tots els nens i nenes que 
el vulguin practicar”, van afirmar 
els dos clubs en l’escrit conjunt.

Miquel Àngel Ruiz, regidor d’Es-
ports, va titllar l’acord de “fet his-
tòric”, comentant que és “positiu 
pel futbol a Malgrat, per l’Ajunta-
ment i pel poble en general, ja que 
ara Malgrat de Mar tindrà un sol 
club de futbol amb vint-i-quatre 
equips. Aquesta fusió permetrà 
que Malgrat torni a estar a prime-
ra línia de l’esport català com ho 
havia estat fa molts anys. L’Ajunta-
ment ha fet de fil conductor i són 

els dos clubs els que s’han posat 
d’acord”, va afegir.
Per la seva part, l’alcaldessa Sò-
nia Viñolas, creu que “és molt im-
portant per Malgrat de Mar que 
totes dues entitats sumin esfor-
ços, tant des del punt de vista 
esportiu com institucional. Ara 
Malgrat tindrà un club de futbol 
que serà la suma de dues enti-
tats amb molts anys d’història”.

Efectivament, així és, ja que el 
CD Malgrat va ser inaugurat l’any 
1905, és a dir un club centenari 
i dels més antics de Catalunya i 
del Maresme. Va viure anys de 
gran esplendor, com per exem-
ple als anys 70 i 80. Sota la pre-
sidència de Pablo Hernández, va 
jugar a Tercera Divisió durant cinc 

El CD Malgrat és un  els clubs amb més història de Catalunya. Va ser fundat l’any 1905

L’alcaldessa 
Sònia Viñolas, el 
regidor Miguel 
Ángel Ruiz i 
el presidents 
César Randos 
i J.M. Canadell. 
A l’esquerra, 
Unai Hernán-
dez, jugador del 
Barça, format a 
l’Olímpic

temporades, entre 1978 i 1982, 
participant en tres edicions de la 
Copa del Rei. En l’actualitat, l’en-
titat presidida per César Randos 
té dotze equips, i l’amateur està a 
Segona Catalana.
Per la seva banda, l’Olímpic de 
Malgrat és una entitat fundada 
amb aquest nom el 2005, però 
que ha tingut diferents noms al 
llarg dels seus quaranta anys de 
vida, com Malgrat Athlètic o At-
hlètic Boys. Els últims anys l’Olím-

pic de Malgrat ha sonat amb força 
perquè ha format a dos futbolis-
tes que han acabat al FC Barce-
lona, els germans Unai i Unax 
Hernández. L’Unai ja ha debutat 
amb el primer equip del Barça
En les pròximes setmanes es farà 
oficial el nom de la nova entitat, 
així com el nou escut i els colors 
i disseny de la samarreta. Sens 
dubte, hi haurà un abans i un des-
prés a la història de l’esport i del 
futbol a Malgrat.

MIGUEL ANGEL RUIZ 
regidor d’Esports 

“Aquesta fusió 
permetrà que Malgrat 
torni a estar a primera 
línia de l’esport català 
com ho havia estat fa 

molts anys”

Pròximament, tots 
dos clubs faran públic 

el nom del nou club, 
així com el disseny de 
l’escut i els colors de 

l’equipació

Els clubs de futbol CD Malgrat i el CE 
Olímpic Malgrat han oficialitzat la unió dels 
dos clubs en una única entitat esportiva

AJUNTAMENT DE
MALGRAT DE MAR

 www.ajmalgrat.cat 
 937 653 300
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Q uan diem que una prova esportiva 
se supera a si mateixa, ens referim 
a exemples com el de la Carnaval 
Cup, segurament el torneig de fut-

bol infantil de primer any més important d’Es-
panya... i també un dels més internacionals.
La Carnaval Cup va néixer el 2014 amb tan 
sols 8 equips, cap d’estranger, sent la majoria 
del Maresme i el RCD Espanyol com a gran 
atracció. El cap de setmana del 9 a l’11 de fe-
brer d’enguany, la Carnaval Cup va celebrar 
els seus primers deu anys de vida amb unes 
dades senzillament espectaculars que de-
mostren l’enorme creixement d’aquest es-
deveniment futbolístic organitzat per Jesús 
Marín, de Marin Sports Events, i que ha comp-
tat amb la col·laboració dels ajuntaments de 
Premià de Dalt i de Cabrils, i dels dos clubs 
d’aquests municipis, el CE Premià de Dalt i el 
CE Cabrils. Sense tots ells, hauria estat impos-
sible organitzar un esdeveniment d’aquesta 
magnitud que, entre altres coses, comporta 
un gran esforç logístic i humà.
En total, hi van participar 40 equips, entre 
ells, tres del Japó, quatre dels Estats Units, 
un d’Anglaterra, un d’Irlanda i un de Finlàn-
dia. Entre els espanyols, FC Barcelona, RCD 
Espanyol, Reial Madrid, Betis, València, Atlè-
tic de Madrid, Vila-real, Celta, Girona, Reial 

de banda. Tots els partits es van disputar a 
quaranta minuts correguts excepte la final, 
on es van jugar dues parts de vint. Els quarts 
de final, semifinals, consolació i final es van 
poder veure en directe per Esport 3, el canal 
d’esports de TV3.

Societat... És a dir, pràcticament impossible 
congregar millors equips.
En tres dies es van disputar 102 partits, que 
van ser arbitrats per un ‘exèrcit’ de col·legi-
ats que va posar l’FCF: 86 en total. A partir de 
vuitens de final, també va haver-hi assistents 

ESPECIAL DESENA EDICIÓ

AJUNTAMENT DE
CABRILS

 www.cabrils.cat
 937 539 660

AJUNTAMENT DE
PREMIÀ DE DALT

 www.premiadedalt.cat 
 936 931 515

EL BARÇA,
PLETÒRIC A LA CARNAVAL CUP

Reportatge fotogràfic Pep Morata, 
Marcos Cabrera, David Casany i 
Alvaro Martín 

Premià de Dalt i Cabrils, amb la col·laboració dels seus clubs de futbol i 
respectius ajuntaments, van acollir la competició més concorreguda de 

la història del millor torneig infantil de futbol de l’Estat 
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ESPECIAL DESENA EDICIÓ

El volum de partits i d’espectadors va obligar 
l’organització a celebrar la Fase Prèvia (igual 
que l’any passat) en dues instal·lacions mu-
nicipals al mateix temps. Una a Premià de 
Dalt i una altra a Cabrils. La Fase de Grups es 
va celebrar en tots dos mu-
nicipis, mentre que la Fase 
Final (a partir de setzens) es 
va jugar íntegrament a Pre-
mià de Dalt i les anomena-
des Fase de Plata i Fase de 
Bronze a Cabrils.
Un altre cop el Barça. Indis-
cutiblement, el gran triomfa-
dor d’aquesta desena edició 
de la Carnaval Cup ha estat el FC Barcelona, 
que va inscriure per cinquena vegada el seu 
nom en el palmarès. Per tant, ha aixecat la 
meitat dels trofeus celebrats. Els blaugranes 
van guanyar tots els seus partits, no van encai-
xar un sol gol i a més van marcar 29 gols, una 
veritable piconadora ofensiva, un recital de 

joc que es va plasmar en la final, on el també 
invicte Reial Madrid no va poder mai amb els 
blaugranes, que ja a semifinals s’havien impo-
sat a un altre rival complicat, el RCD Espanyol. 
El clàssic del futbol espanyol, en aquest cas 

en categoria infantil, va con-
centrar un públic nombrós a 
les graderies del Camp Mu-
nicipal de Premià de Dalt. El 
d e f e n s o r 
del títol, per 
cert, era el 
Re i a l  M a -
drid.
La gran sor-

presa del torneig va ser el CF 
Manresa, que es va plantar 
a quarts de final després 
d’haver eliminat al Sant An-
dreu a vuitens i que només 
va sucumbir davant el cam-
pió, un Barça que va delectar 

amb el seu futbol alegre, directe, ràpid i amb 
una gran facilitat golejadora. 
Pel que fa als equips locals, tant el CE Premià 
de Dalt com el CE Cabrils, van poder gaudir 
d’una experiència única i inoblidable en en-
frontar-se a equips de gran nivell. El Premià, 
que va participar amb dos equips, va jugar, 
per exemple, contra Granollers, Sant Andreu,  
Betis i Vila-Real a la primera fase, mentre que 

el Cabrils va caure en un grup 
molt potent amb Sant Cugat, 
Manresa i Reial Societat.
Pel que respecta a les fases 
de consolació del torneig, 
anomenades Fase de Plata i 
Fase de Bronze, es van viure 
i disputar al Camp Municipal 
de Cabrils. El CE Mataró es 
va proclamar campió de la 
primera després de derrotar 
en la final al Vic Riuprimer per 
3-1, mentre que la Fase de 

El CE Premià de Dalt va estar present amb dos equips infantils, 
vivint una gran experiència com va ser jugar contra el Betis

Barç i Reial Madrid van disputar el Clàssic en la final, amb les 
graderies plenes de gom a gom

Dels 40 equips participants, van estar presents quatre del Japó. 
Un d’ells va arribr a la final de la Fase Bronze, el Malva

El Reial Madrid era el defensor del títol i va caure a la final per 3-0 
davant el Barça. L’equip blanc va guanyar dos premis individuals

Extraordinari torneig 
del Barça que va fer  29 
gols, no en va encaixar 

cap i va vèncer a la 
final al Reial Madrid, 

defensor del títol

La Carnaval Cup va 
néixer el 2014 amb 

vuit equips, tots 
locals, i deu anys 

després  l’han disputat 
40 equips, molts 

estrangers i de la resta 
de l’Estat espanyol

Un gran espectacle esportiu
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AJUNTAMENT DE
CABRILS

 www.cabrils.cat
 937 539 660

AJUNTAMENT DE
PREMIÀ DE DALT

 www.premiadedalt.cat 
 936 931 515

RESULTATS

Vuitens de Final
FC Barcelona, 6 – Shelbourne FC, 0
Vila-real, 0 (*) – Reus, 0
Manresa, 2 – Sant Andreu, 1
Reial Madrid, 1 – Reial Societat, 0
RCD Espanyol, 6 – Sabadell, 0
Atlètic Madrid, 2 – Genk, 0
Celta, 0 – València, 3
Betis, 3 – Girona, 1

Quarts de final
FC Barcelona, 2 – CE Manresa, 0
Reial Madrid, 1 – Vila-real, 0
RCD Espanyol, 1 – València, 0
Betis, 1 – Atlètic Madrid, 0

Semifinals
Reial Madrid, 1 – Betis, 0
FC Barcelona, 1- RCD Espanyol,0

Final
FC Barcelona, 3 – Reial Madrid, 0

PALMARÈS

2024: FC Barcelona
2023: Reial Madrid
2022: FC Barcelona
2020: València
2019: Damm
2018: València
2017: FC Barcelona
2016: FC Barcelona
2015: FC Barcelona
2014: RCD Espanyol

PREMIS INDIVIDUALS

Millor Porter
 ARNAU RIVES
 FC BARCELONA

Millor Defensa
 LUCAS BERNAL
 FC BARCELONA

Millor Migcampista
 FABIÁN BALLESTEROS
 REIAL BETIS

Millor Davanter
 DAE LEE
 RCD ESPANYOL

Pitxitxi
 ALONSO MORENO
 REIAL MADRID

MVP
 DAVID GARCÍA
 REIAL MADRID

PREMIS INDIVIDUALS

LES DADES

40 
EQUIPS
(*10 estrangers)

102 
PARTITS

86  àrbitres +

16 jutges de línia

640 
JUGADORS

DAVID GARCÍA MVP
REIAL MADRID

F.BALLESTEROS MILLOR MIGCAMPISTA
BETIS

ALONSO MORENO PITXITXI
REIAL MADRID

LUCAS BERNAL MILLOR DEFENSA
FC BARCELONA

DAE LEE MILLOR DAVANTER
RCD ESPANYOL

ARNAU RIVES MILLOR PORTER
FC BARCELONA
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AJUNTAMENT DE
CABRILS

 www.cabrils.cat
 937 539 660

AJUNTAMENT DE
PREMIÀ DE DALT

 www.premiadedalt.cat 
 936 931 515

L’Atlètic Segre es va endur la final de la Fase Bronze després de doblegar els 
components de l’equip japonés Malva

Maite Viñals, alcaldessa de Cabrils, va fer entrega del premis als finalistes i guanyadors 
de les Fases Plata i Bronze que es van disputar al municipi cabrilenc

El joves jugadores del CE Cabrils van tenir l’oportunitat de gaudir d’un gran torneig on 
van enfrontar-se, entre altres equips, a la Reial Societat

MAITE VIÑALS 
Alcaldessa de 

Cabrils

“Tot i la importància del 
torneig, per a Cabrils el més 

important ha estat tenir 
tot el cap de setmana uns 

joveníssims futbolistes 
competint a un gran nivell”

JOSEP TRIADÓ 
Alcalde de Premià

de Dalt

“Que en l’àmbit local, nacional 
i internacional destaquin 

l’aposta que Premià de Dalt fa 
per l’esport i la qualitat  

de les seves instal·lacions  
és un orgull”

Bronze va ser per a l’Atlètic Segre, que es va 
imposar a l’equip japonès del Malva per 3-1. 
El lliurament de trofeus a Premià de Dalt va 
ser a càrrec del seu alcalde, Josep Triadó, i la 
regidora d’Esports, Vanesa Cano. A Cabrils va 
ser la seva alcaldessa, Maite Viñals i el regidor 
d’Esports, Jordi Campos.
Tothom, clubs, afició, representants polítics i 
patrocinadors, van destacar la perfecta orga-
nització de la Carnaval Cup, que s’ha guanyat 
a pols la condició de millor torneig infantil de 
futbol d’Espanya:”Estem molt agraïts a tots 
els nostres patrocinadors, als ajuntaments de 
Premià de Dalt i Cabrils i als seus respectius 
clubs de futbol”, conclou Jesús Marín, direc-
tor del torneig.
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L ’Esportiu Maresme, com a revista po-
liesportiva de referència de la nostra 
comarca, continua fent passos deci-
dits cap al seu creixement i consolida-

ció i volem fer-ho celebrant el nostre setè ani-
versari (que es compleix aquest mes d’abril) 
amb una nova aposta periodística multimè-
dia: la creació i posada en marxa del nostre 
propi canal de continguts a la 
plataforma YouTube.
En aquest cas, estem parlant 
de retransmissions en directe 
dels partits més importants 
dels equips de futbol del Ma-
resme, des de la Primera fins 
a la Tercera Catalana, adscrits 
a l’FCF. Una decidida apos-
ta per l’esport de proximitat 
amb la finalitat que tots els 
amants del futbol de la nos-
tra comarca tinguin un espai 
on veure les evolucions dels 
seus equips... i també dels rivals. Hi haurà en-
trevistes després dels partits i un resum dels 
moments més importants que també com-
partirem en les nostres xarxes socials.
En una primera fase la proposta serà oferir 
els partits de futbol més rellevants, on esta-
rem molt atents als diferents derbis que es 

La nova proposta 
de continguts 

abastarà des de la 
Primera fins a la 

Tercera Catalana, 
sempre amb equips 

del Maresme 
involucrats

puguin produir en les tres categories. També 
tenim el ferm propòsit d’obrir aquesta fines-
tra a altres esports per equips on els nostres 
representants tenen un gran protagonisme, 
com waterpolo, voleibol, hoquei patins i altres 
disciplines.
Aquest projecte neix, arrenca i camina de la 
mà d’uns dels millors periodistes esportius 

que ha donat Catalunya: Edu-
ard Boet. El prestigiós i veterà 
locutor de Ràdio Joventut, 
Ràdio Barcelona i presenta-
dor de programes (Gol a Gol) 
i del Telenotícies de TV3, serà 
l’encarregat de posar veu a les 
retransmissions, una especi-
alitat en la qual Eduard Boet 
és un mestre, ja que durant 
molts anys va acompanyar el 
mític Joaquim Maria Puyal i 
va narrar incomptables par-
tits del Barça, de l’Espanyol i 

d’altres esports, a TV3.
“Em sento molt a gust dedicant aquesta eta-
pa de la meva vida a l’esport amateur, a l’es-
port territorial, perquè l’esport és educació, 
cultura i cohesió”, afirma Eduard Boet per 
a qui aquesta aliança amb Esportiu Mares-
me “és una gran oportunitat per continuar 

fent alguna cosa que ningú fa: periodisme 
de proximitat”. Boet afirma que “ho farem 
amb rigor, ètica, objectivitat i amb la màxima 
professionalitat per dignificar un ofici, el del 
periodisme, que té com a principal missió la 
de servei públic”.
Després d’una carrera professional extraor-
dinària, Eduard Boet afirma que “fer perio-
disme de quilòmetre 0 i posar en valor el 
Maresme i tot el seu teixit esportiu, que és 
extraordinari i amplíssim, també ens brin-
da l’oportunitat d’adaptar-nos a les noves 
tecnologies i dinàmiques i, en el meu cas 
particular, retornar-li al periodisme tot el 
que m’ha donat”.
Subscriu-te al nostre canal per fer del Ma-
resme una comunitat esportiva única!

Una nova aposta periodística multimèdia: la creació 
i posada en marxa del nostre propi canal de 

continguts a la plataforma YouTube

El prestigiós 
periodista Eduard 
Boet retransmetrà 
en directe el partit 

de futbol més 
interessant del 

cap de setmana

Neix el nou canal 
ESPORTIU MARESME 

Subscriu-te!

Exemple d’una de les propostes de 
retransmissió que farà Esportiu Maresme

NOTÍCIA
COMUNICACIÓ

M A R E S M E
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Fotos de Laura Carrau

L a MedSailing 2024 s’ha 
convertit en una de les 
grans referències mun-
dials de la classe 29er. 

Va ser la pionera en el circuit 29er 
Eurocup i és la rampa de sortida 
de la classes olímpiques 49er i 
FX. És per això que enguany des 
del Club Nàutic El Balís s’ha fet un 
pas més i ha incorporat una Open 
Sèries per a la classe 49erFX, just 
després de la MedSailing.

En l’edició d’aquest any de 29er 
han participat un total de 117 tri-
pulacions procedents de 17 pa-
ïsos: Alemanya, Àustria, Bèlgica, 
Brasil, Eslovènia, Espanya, Fin-
làndia, França, Gran Bretanya, 
Hongria, Irlanda, Itàlia, Noruega, 
Països Baixos, Polònia, República 
Txeca, Suïssa i Suècia.
L’aposta per les tripulacions joves 

ha estat així des de l’inici i l’evolució 
cap als skiffs es consolida amb la 
incorporació dels 49erFX e. Ante-
riorment la MedSailing va comptar 
també amb les flotes de Europe i 
420. El club del Maresme ja va ser 
seu fa dos estius del Campionat 
del Món de 29er, amb el que és 
sens dubte un dels llocs marcats 
en el calendari d’aquesta classe.
Parlant estrictament de la com-
petició d’enguany, la tripulació 

hongaresa formada per Soma 
Kis-Szölgyémi i András Juhász 
va revalidar in extremis el títol de 
la MedSailing. La segona posició 
va ser per als italians Giuseppe 
Montesano i Enrico Coslovich 
i  tercers els polonesos Ewa 
Lewandowska i Krysztof Krolik. 
Kis-Szölgyémi i Juhász partien 
com uns dels grans favorits i van 
saber confirmar el seu distintiu 
en l’última i única prova que es va 

celebrar en la Sèrie Final. Les ca-
nàries Inés Martín-Urda i Natalia 
Méndez va ser la millor tripulació 
espanyola, acabant la MedSai-
ling en el lloc 40.
El CN El Balís segueix demostrant 
la seva gran capacitat organitza-
tiva any rere any, un fet que li ha 
convertit en tota una referència 
de prestigi i qualitat ja no sola-
ment a l’Estat espanyol, sobretot 
a nivell internacional.

En aquesta gran regata 
internacional hi van 

participar un total 
de 117 tripulacions 

procedents de 17 països

REPORTATGE
VELA

Un mar de veles va inundar el Club Nàutic El Balís, entre el 15 i el 18 de febrer, amb 
la celebració de la gran regata internacional MedSailing, que va aplegar els millors 
regatistes continentals d’edat juvenil en vaixells de vela lleugera de dos tripulants

Els primer classificats posen al podi amb les autoritats i responsables del CN El Balís

El CN El Balís brilla amb una  
nova edició de la MedSailing
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ALIANÇA MATARÓ
Assegurança de salut

Modalitat 

Essencial
La imprescindible

Des de

23,50€

Practicar l’esport que més t’agrada, 
no t’hauria de preocupar.

Més de 100 anys 
cuidant la teva salut

T’oferim una assegurança adaptada a tu. 

Informa’t i segueix-nos!

Plaça de les Tereses, 22, 08301 - Mataró

www.aliancamataro.com

comercial@aliancamataro.com
Trucan’s 93 796 04 75
Whatsapp 634 97 29 15
aliancamataro
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REPORTATGE
VOLEIBOL

L ’èxit de l’Associació Es-
portiva Voleibol Sant Pol 
de Mar ha sorprès fins i tot 
els seus propis protago-

nistes i ha estat el premi a la il·lusió 
i implicació d’un grup d’entusias-
tes esportistes amateurs que es 
reunien a la platja de Sant Pol per 
passar-ho bé i fer esport: “Jugà-
vem pares i mares els dissabtes a 

la tarda a vòlei platja i sempre ens 
preguntàvem per què no podíem 
jugar en pista, com feia la meva fi-
lla Berta, que estava a l’Escola Pia 
de Calella”. Qui explica aquesta 
història és Moisès Fabo Montfu-
lleda, conegut com a Moi, l’ac-
tual president del Vòlei Sant Pol. 
El Moi, de 52 anys, és un expert 
en escalada (ràpel, via ferrada...) i 
empleat de la brigada municipal 
de l’Ajuntament de Sant Pol.
El somni d’aquests pares, que for-

maven un equip mixt, es va fer re-
alitat la temporada 2020-21 amb 
la creació d’un primer equip, un 
sènior femení. Quatre anys des-
prés, solament quatre, el Vòlei 
Sant Pol té setze equips! D’ells, 
vuit estan jugant a la Federació 
Catalana de Voleibol, cinc estan 
adscrits al Consell Esportiu del 
Maresme i en l’actualitat hi ha tres 
que no competeixen, solament 
entrenen i juguen amistosos.
“El creixement que hem tingut ha 
estat una sorpresa majúscula per 
a tots”, reconeix el Moi, “un boom 
que estem intentant gestionar 

perquè no volem morir d’èxit”. 
De moment els diferents equips 
entrenen els dimarts i els dijous 
i seria difícil disposar de més ho-
res de pista. “El nostre projecte no 
passa ara per créixer en catego-
ries i sí en la formació, perquè és 
l’única cosa que ens garanteix la 
continuïtat. De res serviria tenir un 
equip en una categoria molt alta, 
per exemple a la Superlliga 2, si no 
pots mantenir-lo econòmicament 
ni amb els teus propis jugadors”. 
Pràcticament, el 70% dels juga-
dors del club són de Sant Pol. La 
resta venen dels pobles limítrofs.
Enguany la gran novetat és la pre-
sència d’un preparador físic i en 
un futur molt pròxim els agradaria 
disposar d’un psicòleg esportiu: 
“Aprendre a gestionar les emo-
cions i les frustracions és molt 
important en l’etapa formativa”, 
assenyala el Moi.
El club continua amb la seva sec-
ció de voleibol platja, que va ser 
l’embrió de l’entitat: “Continuem 
fent campus els mesos d’estiu i 
ens agradaria que l’Ajuntament 
ens condicionés una zona fixa, 
amb llum si fos possible, i fins i tot 
una pista coberta, perquè els en-
trenaments es poguessin realit-
zar durant tot l’any, així com algun 

Fundada la temporada 
2020-21, l’Associació 
va començar amb un 
equip i ja en té setze, 
vuit d’ells adscrits a 

la Federació Catalana 
de Voleibol

Un ‘miracle’ anomenat
VÒLEI SANT POL

EQUIPS
Federació Catalana  

de Voleibol
Sènior Masculí: 2a divisió 
Sènior Femení: 4a divisió 

Sènior B Masculí: 3a divisió 
Juvenil Masculí: 3a divisió 
Juvenil Femení: 3a divisió 
Cadet Femení: 3a divisió 
Infantil Femení: Preferent
Cadet Masculí: 3a divisió 

Consell Comarcal Maresme
Infantil Femení

Aleví mixt
Veterans 1 mixt
Veterans 2 mixt

Sènior mixt

Sense competir
Veterans 
Benjamí 

Prebenjamí

JUNTA DIRECTIVA
Moisès Fabo, David Galindo, 
Mateu Villaret, Roser Tortós, 
Marta Boada, Mateu Villaret 

Júnior, Ignasi Sahún i  
Jordi Agulló

DADES

torneig i tecnificació”.
Avui, el Vòlei Sant Pol és una en-
titat esportiva consolidada i amb 
un futur esplèndid gràcies a la 
gran labor dels seus fundadors 
conjuntament amb els entrena-
dors, format per set tècnics en 
l’actualitat i que són clau en la 
formació del planter.

MOISÈS FABO 
President

“El creixement que 
hem tingut en tan poc 

temps ha estat una 
sorpresa per a tots”

FEDERACIÓ CATALANA DE VOLEIBOL
Jonqueres, 16, 5è C, 08003 Barcelona

 www.fcvoleibol.cat
 932 684 177
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El Govern de Catalunya aposta 
per les dones en l’esport com a 
eix de la normalitat feminista.

Viu tot l’esport

passió, superació, espectacle, força i intensitat.

I ÉS DE DONES.
Esportcat és
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UN TROSSET DEL  
CE VILASSAR A KENYA

E
l passat mes de novembre el Club 
Esportiu Vilassar de Dalt - Giatsu 
va viatjar fins a Kenya mitjançant 
la figura del seu responsable de 
comunicació, David Casany. Un 

viatge de caràcter solidari on es va fer entre-
ga d’equipacions oficials del club, així com 
de material divers com pilotes o infladors a 
una escola de Diani Beach (Mombasa - Ke-
nya). El motiu d’aquest gest va venir motivat 
pels valors que representa aquesta entitat 
maresmenca, entre ells el de la solidaritat 
amb aquells i aquelles més necessitats. En 
aquest cas, nenes i nens que lluny de les nos-
tres fronteres tenen necessitats tan bàsiques 
com les de gaudir de material 
esportiu per poder dur a terme 
activitats dins l’àmbit de la seva 
educació i viure una vida més 
saludable de la mà d’esports 
com el futbol.
Un gest que va dibuixar som-
riures a aquests petits i petites 
i que va emocionar a totes i tots 
els implicats en el projecte. Però 
més enllà d’aquesta felicitat, aquest gest de 
solidaritat també ha ajudat a transmetre als 
mateixos jugadors i famílies del club vilassa-
renc a apreciar i valorar tot allò que tenim al 

nostre abast temporada rere temporada: una 
simple equipació o una pilota per a nosaltres 
és el més habitual, en canvi, per a ells es con-
verteix en un petit tresor.
Projectant el gest. En aquest 
sentit, i per tal de donar pro-
jecció a aquest gest solidari, 
des del club es van publicar 
fotografies i vídeos on es 
mostrava l’escola d’Africsoul 
(l’ONG que treballa per mi-
llorar les condicions de vida 
i l’educació d’aquests petits) 
i on es mostraven també 
els moments en què es va fer entrega de tot 

aquest material, i també al-
gunes escenes on es veuen 
els petits i petites gaudint 
del material i també gaudint 
de petits jocs i entrenaments 
al costat del responsable de 
comunicació de l’entitat vi-
lassarenca.
Aquestes publicacions van 
tenir una especial repercus-

sió a les xarxes socials verd i blanques (@ce-
vilassar) i van ser moltes famílies les que es 
van interessar i van felicitar el club per aquest 
gest. Una gran rebuda que motiva l’entitat 

PRESENTA:

HISTÒRIES SOLIDÀRIES DE L’ESPORT  

EL CLUB VERD I BLANC 
VA FER ENTREGA DE 
MATERIAL ESPORTIU  

A UNA ESCOLA DE  
DIANI BEACH  

(MOMBASA - KENYA) 

Membres de la directiva i de l’staff del CE 
Vilassar de Dalt, acompanyats per Moha El 

Gaadaoui, secretari de la delegació de l’FCF 

3/11

a pensar que cal continuar mantenint viva 
aquesta i d’altres possibles futures col·labo-
racions amb indrets com Kenya.
Una iniciativa premiada. El gest solidari del 
club vilassarenc amb l’escola de Kenya va 
obtenir un bonic reconeixement a la VII Edi-
ció dels Premis Solidaris organitzada per la 
Fundació Catalana de Futbol. Durant aquesta 
emocionant gala, l’entitat maresmenca va re-
bre el Tercer Premi a la categoria de “Iniciati-

ves Benèfiques amb Projec-
ció Internacional”. L’acte es 
va celebrar a l’Antiga Fàbrica 
Estrella Damm i per part del 
club verd i blanc hi van estar 
presents Jordi Torrent (mem-
bre de la directiva), Josep 
López (coordinador federa-
tiu) i David Casany (responsa-
ble de comunicació).

LA INICIATIVA HA 
OBTINGUT EL 

RECONEIXEMENT  
DE LA FUNDACIÓ 

CATALANA DE FUTBOL 
A LA VII EDICIÓ DELS 
PREMIS SOLIDARIS



Avinguda de les Alzines, s/n. Urbanització Belulla. 08420 Canovelles І T. 938 400 981 І  oficina@tirpg.com

35  
MODALITATS  
DE TIR
DIFERENTS
 
GALERIES D’ARMES DE FOC
GALERIES D’AIRE COMPRIMIT
GALERIES D’AIR SOFT

.FORMACIÓ
(4 INSTRUCTORS 

NACIONALS)

.CURSOS DE 
RECÀRREGA

.SERVEI 
D’ARMERIA

.HABILITACIONS 
IPSC

VESTIDORS І CLUB SOCIAL І RESTAURANT І BAR

LES MILLORS INSTAL·LACIONS INDOOR DE CATALUNYA
CLUB DE TIR DE PRECISIÓ GRANOLLERS

3.800 m2
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ESPORT
ESCOLAR

E l passat 19 de febrer es va comme-
morar el Dia Internacional contra la 
LGTBIfòbia a l’esport, en record a 
Justin Fashanu, el primer esportista 

professional que va fer pública la seva homo-
sexualitat i que, anys després, va posar fi a la 
seva vida a causa de la pressió, el rebuig i la 
discriminació que va patir.
Per altra banda, la diagnosi de l’estat de la 
Diversitat Sexual i de Gènere, realitzada pel 
Consell Comarcal del Maresme dins el I Pla 
Comarcal LGTBI, va posar de manifest que 

abans dels partits i es va compartir a xarxes 
amb el hashtag #juguemcontralalgtbifobia. 
Alguns ajuntaments, entitats i clubs esportius 
van muntar un estand amb material de sensi-
bilització i gairebé tots els clubs adherits van 
lluir una polsera LGBTIQ+ proporcionada des 
del Servei d’Atenció Integral LGBTI del Consell 
Comarcal del Maresme. 

Gràcies a l’elevada participació, el missat-
ge de lluita contra la LGTBIfòbia es va di-
fondre per tota la Comarca del Maresme!

l’esport és un dels àmbits on cal seguir treba-
llant per avançar cap a la plena igualtat.
En aquest sentit, des del Consell Comarcal 
del Maresme, amb la col·laboració del Con-
sell Esportiu del Maresme, amb la finalitat 
que aquesta data no passes desapercebu-
da, es va fer una crida a ajuntaments, entitats, 
clubs i espais esportius de la comarca a su-
mar-se a accions de sensibilització a través 
d’una campanya  amb l’objectiu d’enviar un 
gran missatge, fort i consistent, cap a la soci-
etat actual. Es va fer la lectura d’un manifest 

L’ESPORT, CONTRA LA LGTBIFÒBIA

ENTREGA DE PREMIS DEL CIRCUIT 
MARESMENC DE CROS I DE CURSES

El passat dissabte 24 de 
febrer, va celebrar-se a 
l’hotel Atzavara de Santa 

Susanna l’entrega de premis del 
Circuit Maresmenc de Cros i del 
Circuit Maresmenc de Curses 
de la temporada 2023.
L’acte va començar guardonant 
els guanyadors i guanyadores 
del Circuit Maresmenc de Cur-
ses en cadascuna de les cate-
gories de competició: General, 
Joves i Veterans, tant masculins 
com femenins.
En segon lloc, van lliurar-se els 
premis als guanyadors i guanya-
dores del Circuit Maresmenc de 
Cros, primer per als nens i ne-
nes que varen competir amb 
llicència escolar i després per 

als competidors i competidores 
nascuts i nascudes del 2017 al 
2008 i també per a la categoria 
Absoluta, Màster B i Màster A.
Van arrencar la cerimònia No-
elia Pastor, directora de Ges-
port, i Jordi Matas, president del 
Consell Esportiu del Maresme, 
donant la benvinguda als més 
de 200 assistents i felicitant 
tots els i les esportistes, entitats 
i famílies que any rere any fo-
menten l’esperit de córrer i de 
fer exercici físic com a eina edu-
cativa i saludable.
Sandra Serrahima, regidora 
d’esports d’Alella juntament 
amb Pau Moret, regidor d’es-
ports d’Arenys de Mar, Manel 
Vicente, regidor d’esports de 

Calella i Joan Solà, regidor d’es-
ports de Santa Susanna, van ser 
els encarregats de condecorar 

a cadascun dels guanyadors i 
guanyadores amb la respectiva 
medalla.

Ajuntaments, entitats 
i clubs esportius del 

Maresme van fer una 
crida de sensibilització a 
través d’una campanya  
amb l’objectiu d’enviar 
un gran missatge, fort 

i consistent, cap a la 
societat actual
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D
esprès de l’èxit de les edicions anteriors, ens complau 
comunicar que arriba la cinquena edició del Concurs 
Fotogràfic en l’àmbit de l’Activitat Física i l’Esport.
L’objectiu del Concurs és destacar fotogràficament 
els valors i les emocions de la pràctica de l’activitat 

física i l’esport en qualsevol de les seves manifestacions. 
Des d’Esportiu Maresme i el Consell Esportiu del Maresme promovem 
la pràctica de l’activitat física i l’esport, posem en rellevància les 
entitats que fomenten aquesta pràctica i donem suport als clubs, 
entitats i esportistes de la Comarca del Maresme.
Ens ajudes a retratar allò que l’esport significa per a tu?
Mantenim les dues categories de participació: 
LA CATEGORIA ESCOLAR: aquelles manifestacions de l’activitat 
física i l’esport (competitiu o no competitiu) adreçades a persones 
en edat escolar (0-18 anys) que es realitzen dins de la Comarca del 
Maresme.
LA CATEGORIA GENERAL: aquelles manifestacions de l’activitat 
física i esport (competitiu o no competitiu) adreçades a persones 
de 18 anys o més que es realitzen dins de la Comarca del Maresme.

Participar és molt senzill!
S’utilitzarà l’aplicació Instagram com a plataforma de presentació 
de les fotografies, i s’han de seguir els següents passos perquè les 
candidatures siguin vàlides:
1.  Seguir a Instagram a @ce_maresme i @esportiu_maresme
2. Omplir el formulari d’inscripció. El trobaràs a la biografia 

d’Instagram dels organitzadors.
3. Fer un post a Instagram (no seran vàlids els stories) amb la 

fotografia amb la qual vulguis participar afegint:
a) El hashtag #concursesportiumaresmeCEM
b) Mencionant a @ce_maresme i @esportiu_maresme
c) Posant un títol a la teva fotografia
d) Indicant si la imatge participa en categoria escolar o 

en categoria general
e) Anomenant a quin municipi del Maresme ha estat 

realitzada la fotografia

Es poden presentar tantes fotografies com es vulgui però sempre 
pujant-les d’una en una.
A més a més...tenim premis! Els primers, segons i tercers classificats 
de cada categoria s’enduran un xec regal per a la compra de material 
esportiu valorats en 100, 75 i 50 euros respectivament!
El període de presentació de fotografies és fins el 23 de juny de 2024 
per ambdues categories.
Prepara la teva càmera i anima’t a compartir 
amb nosaltres la màgia de l’esport!

REGISTRA’T ONLINE A TRAVÉS 
DEL FORMULARI I PARTICIPA!

5a edició del 
Concurs de
Fotografia  
en l’àmbit de
l’Activitat Física i l’Esport

ORGANITZAT PEL  
CONSELL ESPORTIU DEL MARESME i ESPORTIU MARESME

L l’històric campionat co-
marcal organitzat per 
Consell Esportiu del Ma-

resme amb la col·laboració del 
Consell Comarcal, cita un any 
més les entitats ‘petanqueres’ 
del Maresme per organitzar la 
competició del 2024.
Enguany seran quasi 190 es-
portistes els que participaran 
al Campionat representant 
els municipis de la comarca. 
La competició creix en parti-
cipació any rere any donant 
exemple de la importància de 
mantenir-se actiu físicament, 
mentalment i socialment du-
rant totes les etapes de la vida.
Els 14 equips participants pro-

venen dels municipis de Pre-
mià de Mar, Cabrera de Mar, 
Mataró, Arenys de Munt, Canet 
de Mar, Sant Pol de Mar, San-
ta Susanna, Calella, Pineda de 
Mar, Palafolls i Malgrat de Mar.
El campionat comarcal co-
mençarà  el 7 de març i finalit-
zarà el 27 de juny amb una fes-
ta de cloenda on s’entregaran 
els premis de la competició.

 Nova edició del  
Campionat Comarcal de 

Petanca de la gent gran

CONSELL ESPORTIU DEL MARESME
Plaça Miquel Biada, 1, 08301 Mataró

 www.cemaresme.cat
 937 570 139

1. Club Voleibol Mataró (Mataró)
2. Escola GEM (Mataró)
3. CE Salesians Mataró
4. Club Esportiu Futsal Mataró
5. Club Hoquei Mataró
6. Club Patí Cabrils 
7. Club Atletisme Esport Canet
8. Club Taekwondo Més Tordera
9. CEFS Sant Joan de Vilassar
10. CF Arenys de Mar
11. Club Patí Palafolls
12. Club Caldetes Esports i Cultura
13. Club Esportiu Trikids
14. Club Patinatge Montgat
15. Duodance
16. Club de Volei Montgat
17. Club Gimnàstic Montgat
18. Unió Esportiva Montgat
19. Club Tennis Turomar
20. CPA Caldes d’Estrac
21. CPA Llavaneres
22. Club esportiu Premià de Dalt

23. Club esportiu de Futbol Sala de 
Premià de Dalt

24. Club de Volei de Premià de Dalt
25. Club de bàsquet de Premià de 

Dalt
26. Base Nàutica Arenys de Mar
27. CF Joventut Teià
28. L’AE Teià 
29. Teià futbolcinc 
30. CF Tordera
31. CFS Arenys de Munt
32. Club Rem Arenys
33. Sinera United Futbol Club
34. Ajuntament de Vilassar de Dalt
35. Ajuntament de Premià de Mar
36. Ajuntament de Teià
37. Ajuntament de Palafolls
38. Ajuntament de Montgat
39. Ajuntament de Premià de Dalt
40. Ajuntament de Tordera
41. Ajuntament de Sant Andreu de 

Llavaneres

El Servei d’Atenció Integral LGBTI del Maresme continuarà impulsant 
iniciatives dins de l’àmbit esportiu durant tot l’any 2024. Per a aquells 
interessats en fomentar la inclusió de la diversitat sexual i de gènere en 
els espais esportius, ofereixen un ampli ventall de recursos i informació 
disponible a través de la pàgina web, així com a les 
xarxes socials a @igualtat.maresme. Per a qualsevol 
consulta o necessitat específica, no dubteu a contac-
tar-los directament via email a sai.lgbti@ccmaresme.
cat o trucant al 937 411 622.
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EDU 
SIRVENT
DE LA 
PORTERIA A 
L’AJUNTAMENT

N ingú podrà dir que el 
regidor d’Esports de 
Vilassar de Mar, Edu-
ard Sirvent Nieves, no 

coneix el món de l’esport... ni el 
municipi on va néixer. De fet, ha 
estat protagonista d’una trajec-
tòria molt difícil de superar: va 
entrar a l’Escola de la UE Vilassar 
de Mar com a porter i, després de 
passar per totes les categories, 
va arribar a defensar la porteria 
del primer equip de la mà de l’en-
trenador Rubi. També va jugar el 
campionat autonòmic amb la se-
lecció catalana sub-18.

Després va seguir la seva carrera 
futbolística defensant els colors 
del Cirera, Vilassar de Dalt, Vilas-
sanés i Martinenc, on va penjar les 
botes com a jugador. Igualment, 
va fer una curta carrera com a en-
trenador al Mataró, on va portar 
equips des de benjamins fins a 
infantils.
Aquest enginyer informàtic de 

38 anys va entrar en el món de la 
política el 2019 de la mà de Junts 
per Vilassar: “Sempre em va in-
teressar molt a política, des de 
jove, sobretot la que es fa en els 
municipis. Vaig fer el pas i en les 
eleccions de 2023 Laura Mar-
tínez em va portar en la seva llis-
ta”. El que no sabia llavors és que 
acabarien guanyant les eleccions 
i ell tindria la màxima responsabi-
litat en les regidories d’Esports, 
Innovació i Recursos Humans.
“Vilassar de Mar té un gran tre-
sor i no és un altre que la seva 
enorme base de joves esportis-
tes. Tenim centenars de nens i 
nenes que entrenen i juguen 
cada setmana, a futbol, bàs-
quet, voleibol, hoquei, gimnàsti-
ca...”, afirma Edu Sirvent, per a qui 
la cara negativa d’aquesta història 
són les instal·lacions: “És una re-
alitat que ens falten més espais 
i equipaments i és una cosa que 
ens preocupa i ocupa perquè no 
hi ha molts terrenys on poder si-
tuar-los”.
Un dels grans reptes del seu 
mandat serà, per exemple, “dotar 
al club de gimnàstica artística, 
que fan una labor encomiable, 
d’un nou espai adequat a les se-
ves necessitats. Ja hem parlat 
amb la presidenta del club i el 
president de la Catalana i serà 
una realitat, un nou equipament 
del qual també es beneficiaran 

les arts marcials”.
El regidor revela que dins del seu 
primer mandat “construirem una 
pista annexa al pavelló de la Bò-
bila perquè els equips de voleibol 

i bàsquet puguin tenir més hores 
d’entrenaments” i igualment “mi-
llorarem els vestuaris del camp 
annex de futbol, que portarà el 
nom d’Ona Batlle, la nostra cam-
piona del món de futbol”.
Desgraciadament, quan s’estava 
duent a terme l’estudi per col·lo-
car plaques solars en la cober-
ta de la pista annexa del pavelló 
Paco Martín, es van descobrir 
unes certes anomalies estructu-
rals que han obligat a tancar la 
pista fins a la seva reparació: “Du-
rant uns mesos els equips d’ho-
quei patins seran reubicats en 
instal·lacions que ens han cedit 
pobles veïns”.
“Tenim una població molt ac-
tiva, esportivament parlant, on 
s’organitzen grans proves, com 
l’emblemàtica Burriac Atac. Ara 
s’hi han sumat les curses que 
fa Dani, que han crescut molt”, 
apunta Edu Sirvent, que també 
revela un altre projecte que serà 
molt popular: “Volem fer un ska-
te parc que estigui a l’altura d’un 
poble de 21.000 habitants on 
més de la meitat d’ells fan es-
port d’una forma o una altra”.
El regidor es felicita que el Cen-
tenari de la UE Vilassar de Mar, 
l’equip del Maresme que juga a la 
categoria més alta, Tercera Divi-
sió, hagi estat un èxit rotund. Pot-
ser, perquè va ser el club on tot va 
començar per a ell.

Als seus 38 anys 
porta les regidories 

d’Esports, Innovació i 
Recursos Humans. Va 

ser porter de la  
UE Vilassar de Mar 

des de l’Escoleta fins al 
primer equip

“Tenim un gran tresor 
i no és un altre que la 

nostra enorme base de 
joves esportistes. Ara 

hem d’intentar créixer 
en instal·lacions i 

millorar les que tenim”

ENTREVISTA
REGIDORS
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El teu terrat pot 
pagar-te la 
factura de la llum

www.factorenergia.com
solar@factorenergia.com

900 377 538

Estudi gratuït
sense compromís

Totes les facilitats
Financem la teva instal·lació al 100%

Subvencions de fins al 55%

Bateria Virtual per compensar el 100% dels teus excedents

Comprem els teus excedents al millor preu

APP per a monitoritzar la teva instal·lació

NOU



Recarrega un futur més sostenible.

Presentem la nostra gamma dʼhíbrids endollables.

A Volvo dissenyem vehicles que ajuden a protegir
les persones i també el planeta.

93 798 59 38Ctra. N-II de Barcelona, 88
MataróVolmar

Descobreix-lo a volvocarsmataro.com


